

## 回归饱和和设计值得商榷的问题

肖俊璋<sup>1</sup>, 肖俊光<sup>2</sup>

1西北农林科技大学资源环境学院, 陕西杨陵 712100; 2陕西三原县职教中心, 陕西三原 713800

### Discussions on some problems for the regression saturation design

XIAO Jun zhang<sup>1</sup>, XIAO Jun guang<sup>2\*</sup>

1 College of Resource and Environment, Northwest A &amp; F University, Yangling, Shaanxi 712100, China; 2 Vocational Education Centre of Sanyuan County, Sanyuan, Shaanxi 713800, China

[摘要](#)[参考文献](#)[相关文章](#)Download: [PDF \(432KB\)](#) [HTML 1KB](#) Export: [BibTeX](#) or [EndNote \(RIS\)](#) [Supporting Info](#)

**摘要** 从理论和实践上论证了回归饱和和设计不能用最小二乘法估计回归模型中的参数; 同时也论证了回归饱和和设计的试验方案, 不能用D—优良性判断其优劣, 回归饱和和D—最优设计是不存在的。

**关键词:** 回归饱和和设计 最小二乘法 D—优良性

**Abstract:** It has been proved by theory and practice that the parameters of regression model can not be estimated by the least square method in the design of regression saturation and that the experiment plan designed by regression saturation can not be evaluated by the D-optimality. As a result, the D-optimal design of regression saturation is not existed.

**Keywords:** least square method design of regression saturation D-optimality

Received 2011-04-14; published 2011-09-01

Corresponding Authors: 肖俊璋 Email: 272061350@qq.com

#### 引用本文:

肖俊璋 肖俊光. 回归饱和和设计值得商榷的问题[J] 植物营养与肥科学报, 2011, V17(5): 1274-1277

XIAO Jun-zhang XIAO Jun-guang. Discussions on some problems for the regression saturation design[J] Acta Metallurgica Sinica, 2011, V17(5): 1274-1277

#### Service

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [Email Alert](#)
- ▶ [RSS](#)

#### 作者相关文章

- ▶ [肖俊璋](#)
- ▶ [肖俊光](#)